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Příjezd 

Letenku jsem si kupovala zhruba v půlce dubna, kdy mi přišla Card of acceptance. Letěla jsem se společností smartwings 

přímým letem z Prahy do Valencie. Letenka mi tam i zpět dohromady vyšla na cca 7 000 Kč. Cestovní pojištění spolu s 

pojištěním odpovědnosti jsem si zařídila online skrz AXA. Musím velmi ocenit organizaci a komunikaci IFMSA studentů ve 

Valencii, protože jakmile mi byla poslána CA, dostala jsem zprávu na facebooku i e-mailu ohledně stáže ve Valencii. Dále byla 

na facebooku vytvořena skupina, kde byli přidáni všichni účastníci Exchange, tudíž jsme mohli velmi lehce komunikovat. Co se 

týče mého příletu, byl trošku komplikovanější vzhledem k více než hodinovém zpoždění letadla, ale naštěstí jsem byla v 

kontaktu s mým CP a on velmi ochotně počkal na letišti a následně mě odvezl autem na ubytování.  

Ubytování, cestování a stravování 

Všichni studenti byli ubytovaní ve třech bytech, které byly rozmístěny velmi blízko u sebe. Lokalita byla vybrána opravdu skvěle. 

Autobusem jsme jeli zhruba pět až deset minut na pláž i do centra města, ale dalo se dojít i pěšky. V okolí ubytování bylo plno 

hospůdek a mercadona (místní supermarket, kde se dalo koupit úplně všechno). Ohledně vzdálenosti ubytování od nemocnice, 

záleželo, jestli je student na SCORE nebo SCOPE. Studenti ze SCORE měli nemocnici asi 10 min pěšky a studenti ze SCOPE 

včetně mě byli společně se španělskými studenty ve vzdálenější nemocnici La Fe, kam cesta trvala cca 40 min místním 

autobusem. Co se týče cestování, jezdili jsme hlavně autobusy, kterými se dalo dostat opravdu kamkoliv. Hned na začátku 

pobytu jsem si zařídila EMT Jove (25 eur), což je měsíční průkaz na autobusy pro studenty mladší 25 let. Jinak jedna cesta bez 

průkazu stála 1,5 eur.  Bydlela jsem ve velkém bytě se čtyřmi pokoji, obývacím pokojem, kuchyní, koupelnou a záchodem. Tři z 

nás měli svůj vlastní pokoj a dvě studentky měly jeden větší dohromady. Byt byl zařízený, kuchyňka vybavená. Byla zde i 

pračka, žehlička, stojánky na sušení prádla, mikrovlnka. Co se týče stravování, dalo se obědvat i v nemocnici, kde jste si mohli 

vybrat z nejrůznějších teplých i studených jídel za cenu do 3 eur. Toto stravování bylo velmi výhodné, protože jinak restaurace 

ve španělsku byly velmi drahé a spíše na výjimečné stravování. Ale určitě stojí za to ochutnat paellu a jiné speciality španělské 

kuchyně. 

Stáž 

Moje stáž byla nakonec na oddělení Rehabilitace a fyzikální medicína. Původně jsem chtěla sportovní medicínu, ale ta mi 

nemohla být udělena, jelikož je pouze v soukromé sféře. První den jsme se museli sami dopravit do nemocnice, kde nás čekala 

skupina mediků z valencijské IFMSA, kteří s námi vyřešili organizační věci. Podepisovali jsme nějaké papíry ohledně ochrany 

osobních údajů pacientů a byla nám vydána kartička a plášť. Dále nás odvedli na oddělení a představili nás doktorovi. 

Na mém oddělení byl dost velký problém s angličtinou. Příště bych rozhodně volila spíše nějaký chirurgický obor, kde by 

jazyková bariéra nebyla takovým problémem. Jinak jsem byla se stáží spokojená. Byl zde opravdu velmi milý a vstřícný kolektiv 

lidí a samotná stáž byla velmi různorodá, protože jsem se neustále pohybovala na různých odděleních neurologická r., 

kardiorespirační r., lymfatická r., pediatrická r., rehabilitace pánevního dna, muskuloskeletální r. a rehabilitace poúrazová. 

Nemocnice byla opravdu velká, takže první dny jsem měla i trošku bludiště, ale to asi musí být . K získání certifikátu bylo 

nutno absolvovat nejméně 80% stáže (4 týdnů). 

Město 

Do Valencie jsem se opravdu zamilovala. Je to nádherné a velmi přátelské město. Je třetím největším městem Španělska, ale 

při tom není tak přeplněné jako Madrid nebo Barcelona. Myslím, že si tu každý přijde na své. V centru města je obrovský park 

Jardín de Turia, kde původně bylo koryto řeky. Turia je bezesporu oázou klidu a pohody. Park je rozdělen na několik částí, 

v nichž najdete atletické tratě, fotbalová hřiště, zahrady s fontánami, muzea, dětská hřiště, skate parky a na úplném konci 

komplex moderních a futuristických budov Město umění a věd (Ciudad de las Artes y las Ciencias). Tyto budovy se dají i 

navštívit. Já rozhodně doporučuji Oceanografické muzeum, kde se dá vidět mnoho exotických zvířat, delfíní show a to vše 

v nádherném prostředí. Dále nemohu opomenout malebné historické centru. Je tu opravdu krásná architektura. Často je zde 

k vidění mix stylů – od gotiky přes baroko až po klasicismus. Určitě Vás ohromí stavba vypadající jako římské koloseum, avšak 

jedná se o vysokou stavbu koridy, což je prostranství pro konání býčích zápasů. Je toho opravdu hodně, co vidět. Nakonec 

bych určitě ještě zmínila krásné pláže, divoký noční život a pestrou gastronomii. 

Celkové zhodnocení 

Celkově jsem opravdu vděčná za tuto zkušenost, kterou mi stáž dala. Rozhodně jsem se zlepšila v angličtině i španělštině a 

obohatila jsem se i o zkušenosti z lékařského prostředí. Největší věc, co stáž přinese, je však takové to spolehnutí se sama na 

sebe. Co se týče národností, tak jsem byla překvapena, protože tu bylo tak 90% Španělů (dále asi 4 Rusky, Číňanka a 

Taiwanec), já jsem byla jediná Češka. Tím, že tu byla převaha Španělů, tak se celá stáž nesla i v takovém jejich stylu. Všichni 

byli velmi přátelští, ale většinou se bavili ve skupině španělsky, ale nebyl problém promluvit si s jednotlivci v angličtině. Určitě 

doporučuji tuto stáž každému, kdo se chce seznámit s novými lidmi, vycestovat, a přesto být v kontaktu s lékařským prostředím. 

Kdo si chce vylepšit cizí jazyk a zároveň si z pobytu odnést plno cenných zkušeností, nejen z medicínského hlediska.  


